
Ačkoli se již několik let řadí líbeznická základní 
škola mezi hodně velké, kdy se pravidelně otevírá 
6–7 prvních tříd, rok 2023 ji katapultoval na bez-
konkurenčně první místo. „Školní rok 2022/2023 
znamenal v dějinách líbeznické školy důležitý milník 
– stala se největší základní školou v České republice 
s počtem žáků 1 532. Toto prvenství nás vůbec ne-
těší, ale bereme ho jako realitu, se kterou je třeba 
se nejen smířit, ale také dělat všechno pro to, aby 
měla na běžný život školy co nejmenší dopad. 
Věřím, že se nám to daří, i když situace samozřejmě 
není ideální. Celý pedagogický sbor usilovně pra-
cuje na tom, aby aktivity pro děti byly co nejzajíma-
vější. Základem na naší škole vždy bude kvalitní 
výuka, informace se však snažíme předávat pestrým 
výběrem vzdělávacích metod,“ hodnotí školní pri-
mát ředitel školy František Grunt. 

CHÁČÁCI, EFČÁCI, GÉČÁCI 

A právě inovace a novinky nejen ve vzdělávacích 
metodách jsou tím hlavním, co činí líbeznickou 
školu velmi žádanou. „Letos jsme například nově 
nabídli možnost vycestovat do zemí, jejichž jazyky 

se na líbeznické škole učí. První průkopníci vyrazili 
do Německa, Francie a Velké Británie, kde dokonce 
absolvovali výuku anglického jazyka s místními lek-
tory. S cestováním a poznáváním jiných kultur sou-
visí i další novinka, jíž je zapojení školy do mezi-
národního programu Erasmus+. V tomto školním 
roce jsme obdrželi akreditaci, která nám umožňuje 
v příštím roce nabídnout dětem výukové a pozná-
vací pobyty v rámci zemí Evropské unie a učitelům 
možnost poznat další metody, jež mohou obohatit 
výuku v Líbeznicích,“ představuje novinku ředitel 
školy. A že výuka jde správným směrem, o tom 
svědčí úspěchy žákyň a žáků v různých vzdělávacích 
celorepublikových soutěžích. „Kromě klasických 
předmětů se dětem tradičně hodně daří ve výtvar-
ných i hudebních soutěžích. Ukazuje se, že spojení 
základní a umělecké školy v tomto směru funguje 
velice dobře. Nezapomínáme ani na sport a těší nás 
hezké výsledky v atletice, fotbalu nebo florbalu. No-
vinkou pak byl fotbalový turnaj Líbeznický pohár, 
který jsme uspořádali pro okolní školy,“ komentuje 
úspěchy svých žáků František Grunt. 

Za kvalitní výukou pochopitelně stojí pedago-
gové. „Mám radost z toho, že u nás panuje týmový 
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TÉMA MĚSÍCE SLOVO STAROSTY

Milí sousedé,  
je konec srpna a to znamená, že letní prázdniny 

jsou u konce a začne nový školní rok. Věřím, že jste si 
užili dovolené, že děti měly hezké prázdniny a načer-
paly síly pro plnění nových školních povinností. 

Jako každoročně probíhaly o prázdninách žně. Ty 
nám vždy připomínají, že bydlíme na vesnici, kolem 
níž je hezká a úrodná zemědělská krajina. I když si  
to ne vždy plně uvědomujeme a bereme to jako sa-
mozřejmé, žně jsou zásadní pro zajištění základních  
potravin a krmiva pro výkrm hospodářských zvířat. 
Dnešní nejistý svět nám ukazuje ještě více než dříve, 
jak důležité je mít dostatek vlastního obilí.  

Červenec a srpen byly v obci ve znamení čilého sta-
vebního ruchu. Zásadní proměnou prošel vestibul lí-
beznické školy, který dostal úplně nový vzhled. Vznikly 
v něm dvě nové moderní konzultační místnosti posky-
tující soukromí pro setkávání učitelů se žáky a s rodiči. 
Autorkou nové podoby vestibulu je paní architektka 
Barbora Kopečná a zhotovitelem společnost Baracom, 
a. s. Myslím, že se celá rekonstrukce velmi povedla. Se 
školou souvisí další stavební akce, a to vybudování dre-
náže po obvodu hlavní budovy školy za účelem lepšího 
odvodnění. Novou podobu dostaly rovněž zpevněné 
plochy pod stojany pro kola, jejichž počet se navýšil. 
A multifunkční hřiště na Duhovce má nový povrch 
z umělé trávy. Věřím, že všechny tyto změny přispějí 
ke zvýšení uživatelského komfortu líbeznické školy. 

V Areálu zdraví byla dokončena první etapa stavby 
zázemí zahrnujícího toalety, sprchy a šatny. Aby zázemí 
a betonová plocha přinášely požadovanou hodnotu 
pro návštěvníky Arča, bude v průběhu podzimu reali-
zována druhá etapa, která zahrne zastřešení betonové 
plochy s pódiem a vestavbu kavárny se saunou.  

Rekonstrukce ulic K. H. Borovského a části Bořa-
novické začala v červnu a nyní se chýlí ke konci. Sta-
vební práce se teď přesunou do druhé části ulice Bo-
řanovická a do ulice Bedřicha Smetany. V průběhu 
podzimu tak bude mít celá tato lokalita navazující na 
loňskou rekonstrukci ulice Pakoměřická nové povrchy.  

V obci máme nyní i bezpečnější přechody a to  
je důležité zejména před začátkem školního roku. 
U všech klíčových přechodů došlo k jejich obnovení 
plastovým nátěrem. U přechodu u Tesca a v Hovorčo-
vické ulici na konci obce jsou na vozovce nově umís-
těny výstražné prvky, které doplňují reflexní dopravní 
značky. 

Mám radost rovněž z toho, že se nám prostřednic-
tvím zaměstnanců obce zařazených v technických 
službách podařilo po vybudování nového místa pro 
kontejnery na tříděný odpad u zdravotního střediska 
vybudovat ve stejném designu místo další, a to v ulici 
Na Mýtě kousek od České masny. 

V září nás čekají dvě velké obecní venkovní akce. 
Nejprve v sobotu 2. září proběhnou na Mírovém ná-
městí Líbeznické vinné slavnosti a další sobotu 9. září 
se uskuteční Líbeznické posvícení v parku u zdravot-
ního střediska. Na obě akce bych vás chtěl tímto po-
zvat. Ani u jedné z nich nedochází ke zvýšení vstup-
ného. V Radě obce jsme se rozhodli zachovat jej ve 
stejné výši, v jaké je celá léta. 

 
Těším se v září na viděnou.

ABY KVANTITA NEZKAZILA KVALITU

Zpravodaj obce Líbeznice 
Číslo 7–8 / Ročník 21 / Červenec – Srpen 2023

Skončily prázdniny a do líbeznické školy nastupuje 220 prvňáčků, kteří se budou učit v devíti tří-
dách s označením A až CH. To bude ale znít, až si to spolu rozdají „cháčáci“ s „efčákama“. Nebo 
„háčáci“ s „géčákama“. Kdeže „áčáci“ s „béčákama“ jsou… v hluboké minulosti. Navíc celkový 
počet dětí plnících povinnou školní docházku stoupne na 1 690 a to je velká výzva pro pedago-
gický sbor ZŠ a ZUŠ Líbeznice. 

Dokončení na straně 3
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ROZHOVOR

František Grunt                                                                                                                         foto Štěpán Hon

ZÁKLADNÍM 
KAMENEM 
DOBRÉHO 
ŠKOLSTVÍ JSOU 
LIDÉ  
František Grunt je coby ředitel ZŠ a ZUŠ Líbez-
nice v čele největší základní školy v ČR. To 
s sebou nese celou řadu výzev, nejen pedago-
gických. Během letních prázdnin se škola mu-
sela připravit na nový školní rok, který bude 
specifický. Vyučování totiž nebude probíhat 
pouze v budovách líbeznické školy, ale i ve vy-
členěných prostorách v dalších obcích. Jen tak 
bylo možné zajistit kapacitu pro přijetí všech 
prvňáčků ze společného školského obvodu tvo-
řeného sedmi obcemi. 

Líbeznická škola je od září loňského roku 
podle počtu žáků největší základní školou 
v republice. Jak se takové vzdělávací insti-
tuci řediteluje? 

Už když jsem práci ředitele líbeznické školy začínal 
dělat, věděl jsem, že to bude velká zodpovědnost 
a hromada práce, která mě ale bude bavit. To se 
potvrzuje každým dnem. Velikost školy však způso-
buje, že ne vše jde dopředu takovým tempem, 
jakým bych si představoval. Líbeznická škola si mys-
lím vede dobře, a to zejména díky všem kolegyním 
a kolegům, kteří se i přes všechny překážky snaží 
svoji práci dělat co nejlépe.  

Jak hodnotíš uplynulý školní rok? 

Uplynulý školní rok byl po dlouhé době vlastně nor-
mální, žádná omezení kvůli covidu-19, žádné adap-
tační skupiny, s energetickou krizí jsme se díky 
dobře nastaveným tarifům poprali také, takže byl 
čas na jiné věci. Hodnotím ho jako úspěšný zejména 
proto, že se nám podařilo získat akreditaci na me-
zinárodní projekty Erasmus+, první děti i učitelé vy-
jedou do zahraničí letos na podzim. Připravili jsme 
nový školní vzdělávací program, kde reflektujeme 
digitální kompetence a koncepci rozšířeného učiva 
informatiky i další dílčí změny v jiných předmětech, 
a podařilo se uskutečnit několik výrazných investič-
ních akcí.    

Ano, během letních prázdnin ve škole pro-
bíhal čilý stavební ruch. Můžeš nám přiblí-
žit, co všechno se ve škole realizovalo? 

Letošní prázdniny byly opravdu pracovní. Hlavní in-
vestiční akcí byla kompletní přestavba vestibulu 
hlavní budovy, kde kromě moderního prostředí 
vzniknou dvě tolik potřebné kontaktní místnosti na 
schůzky s rodiči nebo reedukační činnost. Rekon-
strukce vycházela z architektonického návrhu a moc 
se povedla. Druhou velkou akcí je kompletní obnova 
okapového chodníku a drenáže kolem celého ob-
vodu hlavní budovy. Do třetice to byl nový povrch 
na víceúčelovém hřišti, kde plastový povrch nahra-
dila umělá tráva. Poslední, ale neméně důležitou 
úpravou byla výstavba další nové sborovny, neboť 
do těch současných se již všichni nevejdeme. 

Když jsme narazili na sborovnu, kolik osob 
má pedagogický sbor a nakolik je stabilní? 

V příštím školním roce bude na škole celkem 195 za- 
městnanců, z toho je 95 učitelů, 23 vychovatelek 
školní družiny a více než 20 asistentek pedagoga. 

Ostatní jsou pracovníci školní jídelny, úklidu nebo 
technicko-hospodářského oddělení. Pedagogický 
sbor je stabilní, v uplynulém školním roce nás opus-
tily pouze tři kolegyně, z toho jedna odešla na 
penzi. Každý rok pak nabíráme 10–15 nových ko-
legyň nebo kolegů.  

Kolik bude mít škola v příštím školním roce 
žáků, kolik dětí nakonec nastoupí od září 
do prvních tříd a kde všude bude výuka 
probíhat? 

Celkem bude povinnou školní docházku plnit přes 
1 690 dětí. Číslo se vlastně pořád mění, neustále se 
nám hlásí noví žáci, pro které ale již opravdu ne-
máme místo. Do prvních tříd nastoupí 220 prv-
ňáčků. Ti se nám již do školních budov nevešli a bu-
deme je vyučovat v detašovaných pracovištích 
v Bašti, Měšicích, Nové Vsi a Kojeticích. Dohromady 
otevíráme devět prvních tříd, budeme mít dokonce 
i 1.CH. To myslím žádná jiná škola nemá.  

Čekají děti s novým školním rokem nějaké 
změny, případně chystají se v průběhu škol-
ního roku?  

Každý rok se snažíme přinášet nějaké inovace, 
v příštím školním roce chceme více zkoušet tande-
movou výuku a mezigenerační projekty. V devít-
kách chceme hodně dbát na projekty a vzájemnou 
spolupráci, což jsou dovednosti, které budou po-
třebovat na středních školách. Chceme se také vě-
novat nadaným dětem. Od 4. září chceme zrušit 
zvonění, v našem případě vlastně hraní, na konci 
hodiny, neboť hodinu končí učitel, ne zvonění či 
hudba.  

Jaké problémy – kromě vysokého počtu 
žáků ve třídách – vnímáš při poskytování 
základního vzdělání školou jako zásadní? 

V případě líbeznické školy jsou největším problé-
mem opravdu ty hrozivé počty dětí nejen ve škole, 
ale i v jednotlivých třídách a s tím spojený nedosta-

tek prostoru. Jinak za mě je i v současné době sy-
stém nastaven vlastně správně, rámcové vzdělávací 
programy poskytují dostatek prostoru pro jedno-
tlivé školy, aby si vzdělávání přizpůsobily podle sebe. 
Základním stavebním kamenem školství jsou lidé, 
určitě se vyplatí do pedagogických pracovníků in-
vestovat, a to nejen do mezd, ale i do jejich profes-
ního rozvoje.  

Co říkáš na navrhované reformy, jako je 
zkrácení základního vzdělávání na osm let? 

Těch reforem je v poslední době na stole více. Dob-
rým krokem v některých bodech je novela zákona 
o pedagogických pracovnících: otevření učitelského 
povolání lidem bez pedagogické složky vzdělání, 
mzdy na 130 % průměru, podpora začínajících  
učitelů a ukotvení provázejících učitelů. Další se 
chystají, zkrácení základního vzdělávání na 8 let, re-
spektive prodloužení povinné školní docházky na 
10 let, je jednou z nich. Pokud bychom měli krátit 
počet let na základní škole, lépe je to zrušením  
5. ročníku než v současné době plánovaným zruše-
ním 9. ročníku. Pro mě je ale důležitější změnou 
chystaná revize rámcových vzdělávacích programů, 
kde se jde správnou cestou práce s informacemi, 
badatelského vzdělávání, aktivizačních vzdělávacích 
metod. Uvidíme, jak to dopadne.  

Máš do nového školního roku nějaké přání? 
Chtěl bys něco vzkázat dětem, rodičům?  

Každý školní rok mám jedno velké přání, a to aby 
děti ve škole zažívaly bezpečné prostředí. To za prvé 
znamená, aby se nic nikomu vážného nestalo 
a školní rok všichni prožili ve zdraví, a za druhé aby 
se děti ve škole cítily dobře, zažívaly tvůrčí atmo-
sféru, měly dobrý kolektiv, nebály se chyby, nebály 
se projevit svůj vlastní názor, byly respektovány. Bu-
deme se s kolegyněmi a kolegy snažit, aby tomu 
tak bylo.  

 
Děkuji za rozhovor. 

Jan Havlíček
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duch, soudržná atmosféra a kolegyně a kolegové 
se dětem mnohdy věnují i nad rámec svých povin-
ností. Alfou a omegou je dobrý pedagogický sbor, 
jemuž za veškerou činnost patří velký dík,“ nešetří 
slovy chvály ředitel školy. A zaslouženě, což je vidět 
v množství aktivit a preventivních programů, které 
škola organizuje. Jedná se například o chování 
k sobě navzájem, finanční gramotnost, prevenci 
proti šikaně, sexuální výchovu či zdravovědu. Skoro 
všechno si pak žáci mohou vyzkoušet na školách 
v přírodě či vícedenních výletech. 

V PEDAGOGICKÉM SBORU 
PANUJE SOUDRŽNÁ 
ATMOSFÉRA 

Ostatně pro mnoho prvňáčků nebude škola v pří-
rodě novinkou. Spoustu dovedností už si více než 
40 bývalých žáčků líbeznické mateřské školy v rámci 
školky v přírodě už osvojilo. Do „velké“ školy tak 
nastoupí bez bázně a hany. „Minulý školní rok byl 
opět plný radosti, zábavy a důležitého rozvoje na-
šich dětí,“ shrnuje ředitelka školy Martina Podlipná 
a vzápětí dodává: „Aby se vše podařilo a děti se cí-
tily šťastné, bezpečné a podporované, za to patří 
velký dík celému kolektivu školky. Jejich neúnavná 
práce a oddanost dětem přispívají k tomu, že zde 
panují úžasné lidské vztahy. A když se nám podaří 

Nová interaktivní zahrada v MŠ Jeřabinka                                                                                           foto -lč-

zapojit i rodiče do života školky například v rámci 
tvořivých dílen, můžeme všichni společně prožívat 
krásné a tvůrčí okamžiky.“  

„Naše mateřská škola se stala scénou pro něko-
lik skvělých divadelních představení, ve kterých naše 
děti ukázaly svou kreativitu a schopnosti. Ale nejen 
divadlo patřilo k našim zábavným aktivitám. Děti 
měly možnost zažít canisterapii se psy, což bylo 
nejen poučné, ale i léčebné. Naše škola si klade za 
cíl poskytovat dětem nejen kvalitní vzdělání, ale 
také podporovat jejich zdraví a šťastný vývoj. Ve 
spolupráci s odborníky jsme také pořádali preven-
tivní program v oblasti dentální hygieny. Věříme, že 
včasná osvěta a péče o zuby jsou klíčem ke zdravým 
úsměvům našich dětí,“ pokračuje ředitelka školy. 

Ve školce se nezapomíná ani na sportovní akti-
vity a olympiáda dokázala v dětech probudit zdra-

vou soutěživost. Pravidelný pobyt na čerstvém 
vzduchu umožňují dvě školní zahrady. „Na děti 
v září čeká velké překvapení. Během léta proběhla 
druhá etapa rekonstrukce zahrady u Jeřabinky 
a děti se mohou těšit na úplně novou interaktiv - 
ní zahradu plnou zábavy a dobrodružství,“ říká 
s úsměvem Martina Podlipná. 

Je vidět, že v Líbeznicích opravdu všichni dělají 
pro děti maximum, aby se cítily dobře během ce-
lého školního roku, který právě začíná. Takže po-
přejme nejen dětem, ale i všem pedagogům i dal-
ším zaměstnancům jak školy, tak školky, aby v září 
vykročili správnou nohou vstříc dalším výzvám. 

Ludmila Červínová

OBECNÍ POLICIE

MAKOVÉ POLE 
BYLO CÍLEM 
DROGOVĚ 
ZÁVISLÝCH OSOB 
Na konci června obdržela Obecní policie Líbeznice 
informaci o tom, že v katastru obce Bořanovi- 
ce v Bořanovickém háji „kempuje“ na okraji lesa 
u makového pole skupina několika osob. Hlídka 

obecní policie prověřila oznámení, kdy bylo na 
místě zjištěno pět osob, které doznaly, že zde naře-
závají makovice a látku, která vytéká z makovic, po-
užívají jako odvar. Při prohlídce improvizovaného tá-
bořiště byla na plynovém vařiči zajištěna sklenice 
s hnědou tekutinou a dále chemikálie nezjištěného 
původu. Při bezpečnostní prohlídce osob byly zajiš-
těny injekční stříkačky a další pomůcky k aplikaci 
drog.  

Hlídkou obecní policie bylo zajištěno místo činu 
i uvedené osoby. Věc si následně převzal výjezd 
služby kriminální policie a vyšetřování pro podezření 
ze spáchání trestného činu nedovolená výroba 
a jiné nakládání s omamnými a psychotropními lát-
kami a jedy. 

RYCHLÝ ZÁSAH 
HLÍDKY OBECNÍ 
POLICIE 
ZABRÁNIL 
ŠKODÁM  
Dne 28. června 2023 bylo v odpoledních hodinách 
přijato Obecní policií Líbeznice oznámení o za- 
hoření travního porostu u silnice I/9 u odbočky  
na obec Bořanovice. Vzhledem k tomu, že hlídka 
obecní policie byla nedaleko místa události a hlíd-
kové vozidlo je vybaveno větším hasicím přístrojem, 
bylo zahoření travního porostu uhašeno do příjezdu 
hasičských jednotek a požár se tak nerozšířil na při-
lehlé pole. Na místě dále zasahovaly dvě jednotky 
HZS Neratovice a JSDH Líbeznice. 
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OBECNÍ POLICIE

PARKOVIŠTĚ 
S PARKOVACÍM 
KOTOUČEM 
Po projednání s do   pravním inspektorátem PČR a od-
souhlasení odborem dopravy Městského úřadu 
Brandýs nad Labem bude od 1. září 2023 v Líbezni-
cích na parkovišti u domu služeb čp. 275 – pošta – 
umístěna svislá dopravní značka IP 13b „Parkoviště 
s parkovacím kotoučem“.  

Tato dopravní značka označuje parkoviště, na 
kterém řidič musí při začátku stání umístit kotouč 
viditelně ve vozidle a nastavit na něm dobu začátku 
stání, kterou nesmí až do odjezdu měnit. Na dodat-
kové tabulce je pak vyznačena doba, po kterou 
je tam bezplatné parkování umožněno.  

Z toho důvodu doporučujeme mít ve vozidle 
parkovací kotouč (parkovací hodiny). Jedná se 
o plastovou nebo papírovou pomůcku, kterou lze 
pořídit již za dvacet až třicet korun. Nově ji také po-
řídíte za 30 Kč na OÚ Líbeznice. Jednoduše se na 
ní vyznačí doba příjezdu. 

Provizorně postačí zanechat i viditelně odložený 
papír s ručně napsaným časem (například „příjezd 
10.30 hod.“). Kdo nerespektuje dopravní značku 
„Parkoviště s parkovacím kotoučem“, dopouští se 
přestupku a lze mu v blokovém řízení uložit pokutu 
až dva tisíce korun.  

Smyslem vytváření těchto parkovišť je regulace 
parkování na místech, kde je větší pohyb osob, tak 
aby bylo cíleně podporováno krátkodobé stání tolik 
potřebné pro komfortní vyřízení záležitostí na úřadě 
nebo poště. 

všechny články OP Rudolf SEDLÁK 
foto archiv OP

SPREJEŘI 
ÚŘADOVALI NA 
ARČU!  
Hned ve dvou případech došlo v průběhu července 
k posprejování skateparku a přilehlých prostor 
v Areálu zdraví v Líbeznicích. Dne 10. července bylo 
zjištěno posprejování skateparku včetně překážek 
oranžovou barvou a dne 14. července byla zjištěna 
posprejovaná přilehlá zeď a rampa na skateparku.  

Vytěžením kamerových záznamů a svědků byli 
v obou případech zjištěni a ztotožněni podezřelí pa-
chatelé, kteří byli předáni pro podezření ze spáchání 
trestného činu policistům z obvodního oddělení Po-
licie České republiky Odolena Voda. 

„Dle ustanovení § 228 odst. 2 trestního záko-
níku ten, kdo poškodí cizí věc tím, že ji postříká, po-
maluje či popíše barvou nebo jinou látkou, bude 
potrestán odnětím svobody až na jeden rok, záka-

zem činnosti nebo propadnutím věci nebo jiné ma-
jetkové hodnoty.“ 

V případě sprejerství se tedy vždy jedná o trestný 
čin a vzhledem k tomu, že se jej většinou dopouštějí 

mladiství nebo osoby blízké věku mladistvých, je 
kvůli nesmyslné klukovině vstup do dospělosti zby-
tečně poskvrněn popsaným trestním rejstříkem spo-
lečně s dluhem za náhradu škody za popsané zdi. 

HISTORICKÉ OKÉNKO

FRANTIŠEK 
ŽABKA 
Osobnost líbeznické kulturní scény 
a nejenom jí  

Před časem jsme se s paní Ing. Jitkou Dudkovou 
a paní Janou Mlčochovou pustily do mapování lí-
beznické divadelní a estrádní scény padesátých 
a šedesátých let 20. století. Na řadě fotografií jsou 
zpodobněni líbeznický učitel pan František Žabka 
a jeho žena Jiřinka. Domnívám se, že by bylo zají-
mavé si je připomenout.  

Pan učitel František Žabka se narodil 4. února 
1928 v Horním Jelení ve Východočeském kraji. Od 
dětství mu byla blízká literatura a hudba, jeho tatí-
nek byl muzikant a kapelník místní kapely. Po druhé 
světové válce František absolvoval v Chrudimi pe-
dagogickou školu a stal se učitelem. Učit začal ve 
Frýdlantu, kam dostal „umístěnku“. V padesátých 
letech 20. století bylo běžnou praxí, že úřady umís-
tily absolventa státní vysoké nebo střední odborné 
školy direktivně na konkrétní pracovní místo, napří-
klad ve škole nebo v podniku. V té době byl v po-
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válečném Československu stále ještě nedostatek 
odborníků, způsobený jednak důsledkem druhé 
světové války, jednak změnou režimu po roce 1948. 
Odborníci chyběli na řadě klíčových míst důležitých 
pro obnovení poválečného hospodářství, které mu-
selo opět začít fungovat, stejně jako školství.  

Absolventi škol byli přednostně umísťováni v po-
hraničí, kde po nich byla v té době největší po-
ptávka. Samozřejmě ne každému tato praxe vyho-
vovala. Na druhé straně měl stát povinnost se 
o umístěného absolventa postarat, zaměstnat ho 
a poskytnout mu vhodné ubytování, ale i uhradit 
cestovné a náklady na stěhování.  

Na Frýdlantsku se František Žabka seznámil s Ji-
řinou Olexovou (*24. března 1933), také učitelkou, 
kterou si později vzal za ženu. Mladí manželé byd-
leli v Hejnici, kde se jim narodil syn Jan. Povolání 
učitele Františka Žabku naplňovalo, ale byl to krea -
tivní člověk, zajímal se také o divadlo a hrál je na 
místní ochotnické scéně, kde dokázal uplatnit i své 
hudební a herecké nadání.  

Později, 20. října 1955, se rodina z Hejnice pře-
stěhovala do Líbeznic. Zpočátku bydleli v Potoční 
čp. 147. Oba manželé začali učit na líbeznické 
škole, tehdy ještě v čp. 142, ale i v dalších objektech 
po obci, protože „stará škola“ nevyhovovala zvyšu-
jícímu se počtu dětí. Obec proto postavila novou 
školní budovu za vsí, tehdy obklopenou polnostmi. 
Manželé Žabkovi se účastnili jejího otevření roku 
1956. Po třech letech působení v Líbeznicích se 
Františkovi a Jiřině Žabkovým narodil syn Pavel. 

Když došlo k uvolnění historické školní budovy 
v čp. 142, byla provedena její rozsáhlá rekon-
strukce. Původní třídy a kabinety v patrech budovy 
byly adaptovány na byty pro učitele. Přízemí bylo 
vyčleněno pro potřeby zdravotnického zařízení. Po 
dokončení rekonstrukce se do budovy nastěhovaly 
učitelské rodiny, jako byly Žabkova, Humplova, Ja-
hodova, Kadlecova, ale i svobodní učitelé Pavel 
Pícha nebo Hana Králová aj. 

František Žabka učil na líbeznické škole do še-
desátých let 20. století, Jiřina Žabková tu působila 
až do svého odchodu do penze. Žabkovi byli velmi 
oblíbenými kantory. 

V Líbeznicích se manželé Žabkovi zapojili do 
místní ochotnické scény divadelního kroužku „Ra-
dost“, který vznikl v šedesátých letech, a stali se ne-
dílnou součástí líbeznického společenského života. 
V roce 1966, přestože líbezničtí ochotníci přišli po 
požáru kinosálu U Tišnovských o svou domovskou 
scénu a důležité zázemí, svou činnost nepřerušili, 
jen změnili repertoár. Zaměřili se na estrádní zá-
bavná vystoupení, se kterými účinkovali po mno-
hých místech středních Čech a v blízké Praze. 
Účastnili se soutěží a umísťovali se v nich na místech 
předních. 

František Žabka byl osobnost s darem literárním 
a organizačním. Pro žáky líbeznické školy pořádal 
nezapomenutelné putovní tábory po celém Česko-
slovensku. Byly určeny pro starší děti, jelikož bývaly 
náročnější na fyzickou kondici. Děti tábořily v pří-
rodě a poznávaly krásy vlasti, ale rovněž si upevňo-
valy základy táborničení. Dodnes na ně jejich účast-
níci rádi vzpomínají.  

Pořádal rovněž stanový pobytový tábor. Jednalo 
se o dva dvoutýdenní turnusy. Jeden týden velel 

sám František Žabka a druhý Václav Vacek. Táboro-
vým vedoucím byl pan Mikoláš st. Se zajištěním 
provozu tábora, jako bylo zásobování potravinami 
a vaření pro jeho účastníky, pomáhali lidé z obce: 
pan Václav Krátký, jeho žena paní Marie Krátká, 
Anežka Roedlová, paní Jitka Fofová a další. Tábořilo 
se v Holšicích a Drhlenách u Mnichova Hradiště. 
Oblíbená píseň měla slova: „Tu, tu mamitú, ajza 
pajza gloriaza, ajza, pajza manitú, o gitaréňa, 
o gitaréňa džibalasa mňam mňam mňam, mňam 
mňam mňam…“  

V šedesátých letech František Žabka změnil pro-
fesi učitelskou za redaktorskou, stal se jedním z šéf-
redaktorů České televize, vedl vysílání oblíbeného 
pořadu Vlaštovka, určeného pro děti a mládež. Zde 
naplno využil své manažerské, literární a pedago-
gické schopnosti. Po normalizačních čistkách po 
roce 1968, jež zasáhly i jeho, přešel na pozici re-
daktora do zdravotnického nakladatelství Avice-
num, které mělo svou pobočku i v Líbeznicích Na 
Zvonici v čp. 146.  

František Žabka psal také naučné knihy pro děti 
a mládež. Jejich tituly zněly: 69 rad do prázdnino-
vého batohu, Rady do prázdninového batohu, Pio- 
nýrský rok. Psal ale také beletristická díla: Sólo pro 
čas, Úsměvy orlického podhůří. 

 
Učitel, herec, redaktor a spisovatel František Žabka 
zemřel v Hradci Králové 9. září 1998. 
 

(Děkuji za spolupráci synům Františka Žabky, 
MVDr. Janu Žabkovi a Ing. Pavlu Žabkovi, Janě Roe-
dlové, Ing. Jitce Dudkové, Marii Krátké a PhDr. Janu 
Králíkovi.) 

Hana Bílková 
Foto archiv -hb-
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TÉMA

LÍBEZNICKÉ 
FARMÁŘSKÉ 
TRHY ZAHAJUJÍ 
2. ZÁŘÍ 
PODZIMNÍ 
SEZONU 
Líbeznické farmářské trhy probíhají vždy na jaře 
a na podzim, a to už od roku 2016. Jarní sezona 
začíná přibližně v polovině května a běží do prázd-
nin. Podzimní trhy potom začínají začátkem září 
a probíhají do konce října. Trhy můžete v tomto ob-
dobí navštívit každou druhou sobotu a probíhají na 
Mírovém náměstí od 9.00 do 12.00 hodin. Přesné 
termíny trhů bývají uvedeny v Líbeznickém zpravo-
daji, na plakátech a na Facebooku. V týdnu před 
trhy připomínáme jejich konání také v místním roz-
hlase a na stránkách obce Líbeznice. Zájemcům 
o nakupování také doporučujeme sledovat faceboo -
kové stránky trhů https://www.facebook.com/libez-
nicke.farmarske.trhy/. 

TRHY JSOU I MÍSTEM 
SETKÁVÁNÍ 

Na trzích se vždy můžete těšit na sezonní ovoce 
a zeleninu od místních pěstitelů. Dále zde najdete 
například med od místních včelařů, domácí vajíčka, 
květiny a sadbu, nakládané potraviny, uzeniny, 
houby, ořechy, koření a další. Letošní novinkou jsou 
potom mléčné výrobky z nedaleké mini mlékárny 
a kvalitní olivové oleje. Pro mnohé občany jsou trhy 

také společenskou událostí. Při nákupu totiž mů-
žete potkat spoustu známých a dát si s nimi třeba 
kávu a domácí koláč. Atmosféra sobotního dopo-
ledne na Mírovém náměstí je opravdu příjemná.   

Tradici obecních farmářských trhů v Líbeznicích 
bychom velmi rádi udrželi i v následujícím období. 
Snažíme se sehnat a udržet kvalitní prodejce tak, 
že jim obec nabízí své stánky a výhodné podmínky. 
Nutno však říci, že nejkvalitnější prodejce přilákají 
samotní občané, pokud budou na trzích nakupo-
vat. Pouze tak se nám podaří trhy zachovat a zajis-
tit, že na ně budou farmáři rádi jezdit.   

Zveme tedy všechny občany, aby přišli i v násle-
dující sezoně trhy podpořit.  

Zahajujeme již v sobotu 2. září 2023 v 9.00 hod. 
 
Budeme také velmi rádi za jakékoli tipy a kon-

takty na nové prodávající, kteří by naše obecní trhy 
oživili.  

Pokud byste sami na trzích rádi prodávali nebo 
znáte někoho, kdo má na trzích co nabídnout, 
dejte nám vědět na e-mail 
pavla.zarembova@gmail.com. 
 
Přijďte si nakoupit, těšíme se na vás! 

Pavla Zarembová 
foto -pz-

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR S PEJSKY – 
ČERVENEC 2023 
I v letošním roce jsme pro mladší děti připravili dva 
týdny plné aktivit s pejsky, tvoření, sportu a poví-
dání o zvířátkách. Tématem letošního tábora byla 
„Lesní zvířátka“. Děti se je učily poznávat, poslou-
chaly zvuky zvěře a také měly možnost si prohléd-
nout trofeje a kůže zvířat. Na závěr týdne si děti 
připravily také vystoupení pro rodiče – psí písnič- 
ky a taneční choreografii na melodie písní o les-
ních zvířátkách.  

Na táboře se letos střídalo dokonce osm canis-
terapeutických pejsků, kteří se dětem věnovali po 
celý den. Již druhým rokem jsme také měli připra-
veny aktivity pro starší děti v rámci tábora s výlety 
a tvořením. Děti letos navštívily Letecké muzeum 
Kbely, hvězdárnu v Ďáblicích a též se byly podí- 
vat v DDM Neratovice na komentované krmení 
hadů, želviček a varana. V průběhu týdne si vyrobily 
krásné výrobky a užily si pejsky.  

Novinkou letošního roku byl tábor pro děti se 
speciálními vzdělávacími potřebami. Hlavními akti-
vitami pro ně byla canisterapie, arteterapie a pohy-
bové aktivity.  

Ráda bych touto cestou poděkovala ZŠ a ZUŠ Lí-
beznice, že jsme mohli využívat prostory Rondelu, 
dále za finanční podporu obce v rámci Programu 
na podporu aktivit v oblasti kultury, sportu a vol-
ného času pro rok 2023 a v neposlední řadě všem 
vedoucím, psovodům a praktikantům.  

Iva Sieberová, Sirius Třebíč, z. s.  
foto -is-
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ATLANTIDA ANEB 
STAROBYLÉ 
ANTICKÉ MĚSTO 
ALLESYS 
Na letní tábor v Hradčanech se všichni moc těšíme. 
Je to nádherné místo uprostřed lesů na břehu řeky 
Ploučnice, kde nás vítají vysoké borovice a výhledy na 
skály na protějším břehu. Letošní druhý turnus tábo- 
ra líbeznických skautů v Hradčanech probíhal poně-
kud jinak než předchozí roky. V termínu od 15. do 
29. července 2023 se tábora již tradičně účastnila 
děvčata z oddílu Štik z družin Klubíček a Labutí a dále 
kluci z oddílu Stopařů. Novinkou ale bylo, že jsme 
s sebou na prvních pět dnů vzali i benjamínky, což 
jsou děti ve věku 5–7 let z družin Broučků a Veverčat, 
aby si vyzkoušeli, jak se táboří v lese pod stanem, bez 
maminek a tatínků. Všichni benjamínci byli moc ši-
kovní a statečně zvládli táborový život, například spát 
ve stanu se svým kamarádem, umýt si ešus po jídle 
ve dřezu sám a bez myčky, dojít si večer potmě do 
kadibudky na záchod jen s baterkou, vykoupat se ve 
studené Ploučnici a mnoho dalších činností, které ne-
jsou doma úplně běžné. Benjamínci měli svoji tábo-
rovou hru na téma „Skřítci“, ke které si vyrobili a na-
malovali špičaté čepičky s krásnými bambulemi. Učili 
se pomáhat v kuchyni, jezdili na lodích na Ploučnici, 
vyzkoušeli si tábornické dovednosti, například řezání 
pilou a štípání dřeva či výrobu táborových staveb. Nej-

PUTOVNÍ TÁBOR 
Dne 3. července vyrazil náš oddíl Stopařů společně 
s družinou Vážek a Labutí na pětidenní putovní 
tábor v Novohradských horách. Cestu jsme začali 
na hlavním nádraží v Praze a vlakem jsme jeli až do 
Nových Hradů, pak ještě autobusem do Pohorské 
Vsi – Leopoldova, tam už začíná naše putování 
pěšky. První den jsme ještě měli obědy z domova, 
jelikož jsme ale všechny další dny – kromě posled-
ního – byli kompletně odtrženi od jakékoli civilizace, 
tak jsme si ve dvojicích připravovali polotovary na 
plynových vařičích. Večer jsme si pak udělali společ-
nou večeři, u které jsme se vždy bavili, případně 
jsme si zahráli i nějakou hru. Spali jsme buď pod ši-
rákem, nebo pod celtou, pokud jsme měli pocit, že 
bude pršet. Jednou jsme se dokonce rozhodli spojit 
dvě celty dohromady velmi zajímavým způsobem, 
ale fungovalo to! Večer dovnitř vůbec nepršelo.   

SPOLEČNĚ PROŽITÉ AKCE 
PROHLUBUJÍ PŘÁTELSTVÍ 

Po celou dobu našeho putování jsme hráli etapovou 
hru na motivy básně Beowulf. Každý den jsme hráli 

jednu etapu, která byla zaměřena na jednu z doved-
ností: čich, chuť, obratnost nebo pozornost.  

Podle mě byla velmi zajímavá a originální etapa 
„Chuť“ V ní jsme měli za úkol přimět jednoho mra-
vence odnést jeden kousek nějakého jídla, takže jsme 
zkoušeli různé sušenky, cukr nebo i chleba. Pár lidem 
se to povedlo, ale já si myslím, že to byla dost těžká 
etapa.  

Po všech čtyřech hrách nastala takzvaná závě-
rečná etapovka, která spočívala v tom, že jsme se roz-
dělili na čtyři týmy, každý tým si vymyslel hru na jednu 
z dovedností (čich, obratnost…) a poté v ní ostatní 
soutěžili.  

My jsme měli „Pozornost“. Udělali jsme klasickou 
Kimovu hru (hra, kde si musíte zapamatovat, jaké 
věci jste viděli za určitý čas), ale jelikož jsme to chtěli 
ostatním udělat těžší, tak jsme do ní přidali spoustu 
různých obskurních věcí, například různé části z fo-
ťáku. Také jsme použili bláto, do kterého jsme zamí-
chali další věci, takže pokud chtěli mít soutěžící vše 
správně, museli do něj sáhnout.  

Celkově byla tahle akce tak super hlavně kvůli 
lidem, se kterými jsem tam byl. Myslím, že každý by 
měl někdy jet na podobnou akci, protože víc pozná 
ostatní lidi z oddílu a střediska.  

Prohloubí si s nimi přátelství a tím pádem si pak  
i víc užije ostatní akce s nimi. 

Boris Turek 
foto Jakub Matouš

LÍBEZNICKÉ SPOLKY
více je ale bavilo sbírání borůvek. Z těch pak vyráběli 
kouzelné lektvary, které prodávali vedoucím za dra-
hokamy. 

Ostatní děti měly táborovou hru na téma „Staro-
bylé antické město Allesys“ na motivy Atlantidy. Byly 
rozděleny do tří družin a nejprve budovaly město, sta-
věly nové domy (přístřešky z přírodních materiálů) 
a plánovaly velkou oslavu ke 100. výročí města s di-
vadelním představením, kde každá družina převedla 
své vystoupení. Vyrobily i velké akvadukty, díky kte-
rým ale do města začalo proudit moc vody a zároveň 
se pod tíhou mnoha staveb město začalo potápět 
pod vodní hladinu. Katastrofu způsobily nejen akva-
dukty, ale i honba za majetkem a touha obyvatel chtít 
stále víc. A tak jsme pak zachraňovali z města, co se 
dalo, knihy, cenné svitky a nakonec i sami sebe. V zá-
věru hry napsala každá družina zprávu pro další civi-
lizace, proč k této katastrofě došlo, aby se z toho bu-
doucí generace mohly poučit a nedělaly stejné chyby, 
a hodila ji v láhvi do řeky. 

UŽ SE TĚŠÍME NA PŘÍŠTÍ ROK 

Kromě táborové hry se děti učily, jak přežít v přírodě, 
ošetřit drobná zranění, zorientovat se podle mapy 
nebo jak vyrobit vázanou stavbu – tedy jen s provázky 
bez pomoci hřebíků, například žebřík nebo sušák na 
prádlo. Také plnily skautské odborky, především tá-
borníka a plavce. Jedním z bodů odborky plavec je 
například uplavat 15 metrů v oblečení a v botách, což 
se nedá provést během roku v bazénu, takže tento 
bod plníme vždy na táboře s těmi, kdo si na to trouf-
nou. Je to vlastně takový trénink pro případ, že byste 
spadli do vody v oblečení. 

Ve druhé polovině tábora jsme měli jako velkou 
adrenalinovou atrakci vysokolanové překážky, o kte-
rou se zasloužil jeden z našich vedoucích Lachtan za 

spolupráce několika roverů ze dvou severočeských 
skautských středisek. Vyrobili nám tři překážky uvá-
zané asi v osmimetrové výšce v korunách borovic. 
Byla to velká výzva pro všechny děti, ale i rovery a do-
spělé. Kdo se nebál, mohl si to vyzkoušet. Každý do-
stal úvazek, helmu a byl jištěn lanem, aby z té výšky 
nemohl spadnout a ublížit si. Nejnavštěvovanější byla 
překážka, kde jste museli přejít po laně mezi dvěma 
stromy a na konci se odrazit a skočit na velký pytel 
přivázaný asi dva metry od lana, na kterém jste stáli.  

V okolí našeho tábora byly u Ploučnice ještě další 
tři tábory, což některé naše táborníky naladilo tak, že 
si chtěli vyzkoušet přepadnout jeden z nich. Domluvili 
se tedy s vedoucími z tábora skautek z Turnova na 
přepadu. Zúčastnili se ho starší skauti a skautky s jed-
ním vedoucím. Tři probdělé hodiny uprostřed noci 
s pozorováním cizího tábora nakonec přinesly kýžené 
vítězství v podobě ukradené vlajky a sekerky. Tu 
potom druhý den slavnostně donesli zpět turnov-
ským skautkám na jejich nástup, aby měly ráno co 
pověsit na stožár. 

Nejhezčí zážitek z tábora je pro každého trochu 
jiný. Pro někoho je to puťák s přespáním v hradčan-
ských stěnách, pro někoho večerní táboráky s kyta-
rou, noční výsadek či indiánská sauna roztopená ka-
meny z ohně. Také určitě budeme vzpomínat na food 
festival s jídly vařenými v kotlíku na ohni, kde byly nej-
více oceněny noky se sýrovou omáčkou a kopřivovým 
salátem od červené družiny nebo výborné domácí 
vdolky od naší kuchařky Vendulky. 

Letošní tábor s malými i většími účastníky se 
opravdu vydařil, a to hlavně díky partě vedoucích, 
kteří dobrovolně a zdarma věnují svůj čas přípravě 
a práci na táboře, včetně dvou zdravotnic a kuchařky. 
Patří jim za to obrovský dík, protože bez jejich chuti 
a nadšení by se žádný tábor nemohl konat. 

Ivana Krausová 
foto Boris Turek, Jakub Matouš
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MLÁDEŽNICKÝ 
FOTBAL ZAŽIL 
SKVĚLOU 
SEZONU 
Fotbal v Líbeznicích nejsou jen úspěchy a fot-
balové výsledky našich mužstev dospělého  
fotbalu, ale také mládežnický fotbal. 

V případě týmů našich nejmladších fotbalistů máme 
za sebou přelomovou sezonu, kdy se nám podařilo 
poprvé v historii přihlásit do soutěží všechny tři naše 
týmy. 

K radosti všech, kdo jsou do fotbalu našich dětí 
zapojeni, můžeme konstatovat, že to bylo sice ná-
ročné, ale stálo to za to! 

S určitou časovou prodlevou spojenou s hledá-
ním nových posil do trenérského týmu nás přede-
vším potěšila možnost opětovného přihlášení do 
soutěže naší mladší přípravky. Naši nejmenší fot-
balisté se s velkým úsilím a nadšením do soutěže  
zapojili a po prvních „oťukávajících“ zápasech se 
pak kluci „rozjeli“ a se zkušenějšími týmy odehráli 
mnoho krásných vítězných bitev. 

V průběhu soutěže se podařilo najít optimální 
osu týmu velice šikovných fotbalistů a byla opravdu 
radost jejich hru sledovat a užívat si jejich radost 
a umění. 

Pro následující období tak víme, že máme mož-
nost hráče mladší přípravky postupně připravovat 
i pro kategorii Starší přípravky. Ale na to máme ještě 
čas! 

Starší přípravka pokračovala v trendu předešlé 
sezony. Jak jsme již před začátkem sezony avizovali, 
rozhodli jsme se oba naše starší týmy fotbalově po-
sunout do kategorií vyšších, než kluci ročníkově patří. 

Bylo naším přáním tak nejen umožnit rozšířit 
počet týmů, ale také dát šanci fotbalově růst a „po-
prat se“ o výsledky s týmy, ve kterých hrají i starší 
protihráči. 

I v případě našeho prostředního týmu tak mů-
žeme s radostí konstatovat, že i když to výsledkově 
někdy nevyšlo, fotbalově byli kluci ve všech zápasech 
srovnatelně kvalitní a častěji i mnohem fotbalovější. 

Především v případě domácích zápasů byla 
opravdu radost v sobotu dopoledne přijít fandit 
a vidět, jak se kluci pod vedením svých trenérů na-
dále zlepšují. 

Náš třetí mládežnický tým mladších žáků se 
musel začátkem sezony vyrovnat se zásadní změnou 
přechodu na větší hřiště a systémem 8 + 1. I přes 
skutečnost, že většina našich kluků spadá do kate-
gorie starší přípravky, máme i v případě našich nej-
starších kluků radost z průběhu sezony. 

V této věkové kategorii je už sice možné posuzo-
vat sezonu podle umístění v tabulce, kde jsme skon-
čili v její druhé polovině, ale to nechceme. Věděli 
jsme, že jdeme do úplně jiného fotbalu, a s tím, jak 
se s tímto přechodem kluci dokázali vypořádat, jsme 
spokojeni. 

Snad kromě posledního zápasu, atypického kvůli 
nezvyklé umělé trávě, jsme v žádném zápase nebyli 
fotbalově horším týmem, spíše naopak. I zde stojí 
za to zmínit především domácí nedělní zápasy nebo 
fotbalově vypjaté derby se sousedními Měšicemi.   

Povzbuzující bylo, že několik našich soupeřů 
uznalo vysokou fotbalovost našeho týmu. Zároveň 
jsme si nejen my, trenéři, ale především kluci sa-
motní uvědomili, že bez tvrdé práce v podobě nabí-
rání fyzické kondice se úspěchů jen tak nedočkáme. 

Už během jara jsme na tom začali pracovat a při-
způsobili tomu některé tréninky. I díky tomu jsme si 
mohli vyzkoušet dva přátelské zápasy na „velké 
hřiště“ v tradičním fotbalovém počtu 10 + 1. 

Fotbal ale nejsou jen zápasy… 

… a už vůbec nejsou v mládežnických kategoriích 
zásadní jejich výsledky. Mnohem větší radost nám 

všem, kdo jsme zde mládežnickému fotbalu před 
několika lety „vlili krev do žil“, dělá mnoho jiného. 

Tím hlavním „motivátorem“ je zájem dětí 
o fotbal u nás v Líbeznicích. Celý rok se počet na-
šich dětí pohybuje v počtu více než 70. Velice nás 
těší, že o našem klubu vědí i děti z okolních obcí 
a často nás poptávají jejich rodiče s dotazy možnosti 
trénování s našimi kluky. 

Celkový počet dětí nám u týmu mladších žáků 
dal možnost zahrát si již zmíněný „velký fotbal“, 
kdy jsme umožnili si zahrát klukům ročníkově star-
ším a na trénincích poctivě pracujícím, ale také při-
pravovat další budoucí kroky s přechodem do ka-
tegorie starších žáků. 

Další velkou radost nám dělá naše tréninkové 
zázemí. Nejen zázemí poskytnuté samotnou obcí 

SPORT

1. FC LÍBEZNICE 
S CHUTÍ VÍTĚZIT 
Po roční pauze líbeznický fotbal v dospělé ka-
tegorii opět míří do krajské soutěže. Postup si 
naši fotbalisti vybojovali tím, že ve 26 zápasech 
získali 22 výher, tři prohry a jednu prohru po 
remíze na penalty. Líbeznickou „chuť vyhrá-
vat“ nikdo jiný nepřekonal, a tak s 66 body 
a skóre 117:50 zaslouženě a k radosti hráčů 
i fanoušků postupují zpět do Krajské B třídy 
Středočeského fotbalového svazu. Tuto sezonu 
tedy budou naši fotbalisti Líbeznice opět re-
prezentovat po Středočeském kraji. 

Každou sezonu vzniká na našem hřišti něco jedineč-
ného. Radost, dětský smích, který dokáže rychle vy-
střídat i dětský pláč, pochvalné plácání po zádech, 
ale i ostřejší slova, když se zrovna nedaří. Každá se-
zona je jiná, jedinečná a je zážitek to sledovat. Stří-
dají se hráči, odrůstají děti, ale jedno zůstává spo-
lečné: nadšení, dobrovolnost a chuť nezištně udělat 
něco pro druhé. Líbeznický fotbal stojí na dobrovol-
nosti, chuti sportovat, chuti vítězit i chuti trénovat 
a udržet v Líbeznicích fotbal i do dalších let.  

Letošní sezona přinesla hlavně radost, A tým vy-
hrával, bavil se fotbalem, hezkou hrou bavil i diváky. 
Benfika slušně prošla 4. třídou a splnila svoji úlohu 
udržet u sportu starší a méně zdatné fotbalisty, 
navíc nejednou pomohla doplnit A tým v případě 
omluvenek, trestů a zranění. S mládeží děláme fot-

bal hlavně pro sport, skóre je až to druhé, na čem 
záleží. Přesto se i děti ve všech věkových kategoriích 
držely v horní části tabulky, a to i ty nejmenší. 
Mladší přípravku jsme přihlásili do rozjeté sezony, 
protože nadšení a umění našeho fotbalového po-
těru bylo tak velké, že by bylo škoda přibrzdit jejich 
rozvoj a neumožnit jim hrát v soutěži. Byla to 
správná volba! Děti v soutěži s o rok staršími proti-
hráči dokázaly být rovnocennými soupeři, a i když 
se v této kategorii nevede tabulka, radosti z vítězství 
bylo více než zklamání z proher.  

Při ohlédnutí za minulou sezonou se sluší podě-
kovat všem hráčům, trenérům, funkcionářům, ro-
dičům i obci Líbeznice za podporu našeho fotbalu. 
V době, kdy je vše dražší, finančních podpor stá- 
tu ubývá, kdy se mezi mládeží i dospělými zájem 

o sport zmenšuje, se nám daří držet fotbal v obci 
na vysoké úrovni a přivádět ke sportu nové nadšené 
fotbalisty, stejně jako udržet u fotbalu dospělé spor-
tovce, kteří volného času nemají nazbyt. A to je 
nám tou největší odměnou!  

Závěrem si vás dovoluji srdečně pozvat na první 
zápas dne 20. srpna v 17.00 – derby v Krajské sou-
těži. Na naše hřiště přijedou hráči SSK Hovorčovice. 
Přijďte naše hráče podpořit, přijďte se bavit fotba-
lem, přijďte fandit, a i kdyby se v soutěži vždy 
zrovna nedařilo, což se stát může, přesto mějte na 
paměti, že hrajeme historicky nejvyšší soutěž ve více 
než stoleté éře líbeznického fotbalu.   

Zdeněk Stibal, předseda FK 
archiv 1. FC Líbeznice
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LITERÁRNÍ  
KALENDÁRIUM 
ČERVENEC 

2. 7. 1930 narozen český spisovatel Ota Pavel – 
Plná bedna šampaňského, Pohár od Pánaboha, 
Smrt krásných srnců, Jak jsem potkal ryby 

10. 7. 1871 narozen francouzský spisovatel, kritik 
a esejista Marcel Proust – Dnové četby, Hledání 
ztraceného času 

10. 7.1931 narozena kanadská spisovatelka Alice 
Munroová – Už dávno ti chci něco říct, Drahý život, 
Láska dobré ženy 

23. 7. 1926 narozen český prozaik, fejetonista  
a publicista Ludvík Vaculík – Sekyra, Český snář, 
Stará dáma se baví 

26. 7. 1856 narozen anglický dramatik, prozaik  
a esejista George Bernard Shaw – Pygmalion,  
Živnost paní Warrenové, Dům zlomených srdcí 

SRPEN 

5. 8. 1850 narozen francouzský prozaik a dramatik 
Guy de Maupassant – Miláček, Mont Oriol, Dě- 
dictví 

14. 8. 1860 narozen kanadský prozaik, zakladatel 
skautingu Ernest Thompson Seton – Divoké děti 
lesů, Dva divoši, Kniha lesní moudrosti 

16. 8. 1920 narozen americký básník a prozaik 
Charles Bukowski – Poštovní úřad, Nejkrásnější  
ženská ve městě, Ženy 

22. 8. 1920 narozen americký prozaik, scenárista  
a básník Ray Bradbury – Marťanská kronika, Z pra-
chu zrození, 451 stupňů Fahrenheita 

23. 8. 1880 narozen ruský prozaik Alexandr Stěpa-

novič Grin – Nachové plachty, Úžina mořských 
bouří, Jessie a Morgana 

26. 8. 1880 narozen francouzský básník, prozaik  
a dramatik Guillaume Apollinaire – Alkoholy, Kali-
gramy, Život zasvětit lásce 

28. 8. 1895 narozen český prozaik a publicista Vác-
lav Kaplický – Čtveráci, Kladivo na čarodějnice, Život 
alchymistův

LETOPISY OBCE 
LÍBEZNICE 
XXVII. 

Zpráva vikariátní zmiňuje se též o místním školdo-
zorci Václavu Srbovi, jenž prý se snaží svým povin-
nostem pokud možno dobře dostáti. 

„Chudé školní mládeži dostává se již po několik 
let od tří contess hraběte Bedřicha oděvu, prádla 
a punčoch, a tak stalo se i letos (1827), také místní 
faráři opatřují chudým dětem každoročně školní 
knihy a potřebný papír ku psaní.“ 

Učitele Vojtěcha Hrubeše následoval František 
Kodrle, narozen v Něm. Kopistech 5. května 1802. 

Po odbytí kursu stal se pomocníkem a později učite-
lem v Kojeticích, r. 1837 ku své žádosti přeložen do 
Panenských Břežan, kde působil 11 let. Na to obdržel 
místo učitele v Líbeznicích, kdež v r. 1858 zemřel. Byl 
to na tehdejší dobu učitel vzdělaný a pokrokový, jenž 
již tenkráte vykládal žákům dějiny české způsobem 
vlasteneckým. Za manželku vzal si Františku, dceru 
kojetického učitele Fr. Chluma. Za své působení ob-
držel název „vzorný učitel“. 

Ve zprávě okresního školdozorce z r. 1847 jme-
nována je škola líbeznická mezi nejlepšími (s výteč-
ným prospěchem žáků), a to na prvém místě. O uči-
teli Fr. Kodrlovi je tam psáno: „Líbeznický vzorný 
učitel František Kodrle osvědčuje se býti hodným 
každoročně vyznamenání, jehož se mu dostalo, 
a pracuje obětavě ve škole; zkouška na této škole 
bývá vzorná, kořeněna krásným zpěvem harmonic-

kým, při čemž řečený učitel osvědčil, kterak o bu-
doucí povznášející zpěv chrámový pečuje. Ježto 
mimo to je ducha křesťanského a úkol vychovatele 
náležitě pojal, činí se návrh na přímou pochvalu 
konsistoriální.“ 

V této zprávě se také praví, že se Líbeznice 
a obce přiškolené vzpírají platiti vdově po učiteli, Jo-
sefě Hrubešové, vyměřenou sustentaci (podporu na 
výživu) 33 zl. 10 kr. 

Po Koudelovi stal se zde učitelem Jan Pavelka, 
který se narodil r. 1828, již podle nových zákonů 
škol. jmenován r. 1870 zatímním a rok na to defin. 
řídícím učitelem. Po více než padesátileté službě 
školní odešel r. 1897 na zasloužený odpočinek. Byl 
dobrým učitelem a výborným hudebníkem. 

AD

Skautský oddíl Klubíčka zakládá novou družinu Světlušek. Přidej se k nám! Jsi dívka ve věku 8–9 let, která by ráda poznala nové kamarádky, 
zažila spoustu dobrodružství a naučila se novým věcem? Čekají tě s námi nezapomenutelné zážitky a zkušenosti, spousta výletů a letní 

tábor, přátelství na celý život a řada dalších věcí. Scházíme se každý čtvrtek ve skautských klubovnách Na Chrupavce v Líbeznicích.  

Pokud by ses ráda stala jednou z nás nebo by ses chtěla na něco zeptat, tak se ozvi na e-mail e.lukavska@gmail.com a domluvíme se.

v podobě možnosti využití hřiště a haly Na Chru-
pavce (což mnoho našich soupeřů při domácích zá-
pasech zmiňuje jako „záviděníhodné“). Důležitou 
součástí jsou i pravidelné příspěvky obětavých ro-
dičů, díky nimž jsme se v průběhu posledních let 
stali finančně soběstačnými a jsme tak schopni 
klukům vytvořit vynikající podmínky při týdenních 
dávkách tréninků. Všechny finance, které od rodi- 
čů získáváme, tak jdou zpět do fotbalového klu- 
bu v podobě tréninkového vybavení a samotným 
dětem do sportovního vybavení včetně tréninko-
vých sad dresů, fotbalových míčů nebo výbavy pro 
tréninky v hale. A věřte, že ve dnech pravidelných 
tréninků, kdy se průběžně potkáváme na hřišti 
všichni, těch pomůcek opravdu není málo. 

Největší radost pak máme my všichni, kdo jsme 
do fotbalu v Líbeznicích zapojeni (trenéři, rodiče 
a především děti), z toho, kam se nám povedlo 
místní fotbal posunout, a společně si tak užíváme 
nadšení, fotbalové umění, zaujetí a zápal do hry 
všech našich malých fotbalistů. 

Důkazem, že si to všichni opravdu užíváme, je 
aktivní účast na společných akcích. 

Poslední z nich byla „tradiční dokopná“. V po-
sledním týdnu školního roku jsme se opět sešli 
a společně si užili fotbalové zápasy všech našich 
týmů s aktivním zapojením rodičů. Červnové pá-
teční odpoledne nám ukázalo, jak skvělé je, když 

se můžeme sejít a navzájem si užívat nadšení dětí, 
jejich radost z povedených fotbalových akcí. Co te-
prve jiskření v jejich očích, když se někomu z malých 
fotbalistů povedlo na hřišti udělat kličku tatínkovi 
nebo mamince a vstřelit gól. 

Nelze nevzpomenout zapojení „rodičovských 
týmů“ do kuchařské soutěže a jejich skvělé dobroty, 
které se staly tradičním doplňkem našich setkání. 

Příprava na novou sezonu 

Léto máme v polovině a v plném proudu jsou již pří-
pravy na 4. ročník fotbalového kempu, který nás 
tradičně čeká v posledním týdnu prázdnin. I zde 
jsme zareagovali na situaci a počet účastníků zvýšili 
o vybrané hráče našeho nejmenšího týmu. Věříme, 
že 40 nominovaných fotbalistů se na kemp těší 
stejně jako celý trenérský tým. Ale o tom až příště… 

Co napsat na konec? 

Celému trenérskému týmu dělá radost, že od 
mnoha našich rodičů slyšíme, jak jsou kluci šťastní 
a jak rádi chodí na naše tréninky. Bez ohledu na to, 
jestli se jedná o názor toho „fotbalově šikovněj-
šího“ nebo toho, u nějž převyšuje nadšení nad fot-
balovým umem. 

Tento momentální stav těší nás všechny, ale o to 
víc je pro nás závazkem, abychom kvalitu dokázali 

udržet – mnohdy na úkor našich pracovních povin-
ností nebo času s našimi rodinami. 

Z tohoto důvodu bohužel i nadále není v našich 
silách možné organizovat nové nábory dětí a pří-
padné zájemce o tréninky s námi dopředu upozor-
ňujeme, že je nutné nejdříve absolvovat „zkušební 
dobu“, kdy vstupní podmínkou je především fotba-
lové umění zájemce. 

Na závěr bychom tak rádi oslovili případné dob-
rovolníky z řad rodičů, kteří mají rádi fotbal, jestli 
by nechtěli rozšířit náš trenérský tým, a mohli by-
chom tak společně i nadále tvořit fotbal v Líbezni-
cích. 

Úplným závěrem… 

Jsme velice rádi, že už víc než rok můžete naše akti-
vity (tréninky, zápasy, společné akce) sledovat na 
našem Instagramu fclibeznice. Informace o klubu 
pak přehledně najdete na webu www.fclibeznice.cz. 
 
Celý trenérský tým vám přeje krásný zbytek léta 
a těšíme se na vás při našich trénincích a zápasech 
1. FC Líbe v sezoně 2023/2024. 

Martin Kadečka 
foto archiv 1. FC Líbeznice

LITERÁRNÍ KALENDÁRIUM

Z LÍBEZNICKÉ KRONIKY
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ii

Zahrádkáři Líbeznice, Obecní knihovna Líbeznice a hlavní partner akce 
Oblastní muzeum Praha-východ v Brandýse n. L. – Stará Boleslav 

 
Vás srdečně zvou na 

39. VEJŠLAP NA KOLE I PĚŠKY  
POVODÍM MRATÍNSKÉHO POTOKA 

„OD PÓLU K PÓLU“ 
který se bude konat  

v sobotu 7. 10. 2023 v Líbeznicích 
Prezentace a start:   9.00–9.30 hod. Líbeznice – nová sportovní hala u hřiště 
Cíl:                                                                  Líbeznice – nová sportovní hala u hřiště 

Pěší trasa:      cca 13 km  Líbeznice Ú Hovorčovice Ú Třeboradice Ú  
Březiněves Ú Bořanovice Ú Líbeznice 

Cyklo trasa:  cca 59 km  Líbeznice Ú Hovorčovice Ú Veleň Ú Jenštejn Ú 
Svémyslice Ú Nehvizdy Ú Jirny Ú Klánovice  
Ú Horní Počernice Ú Satalice Ú Miškovice Ú  
Hovorčovice Ú Bořanovice Ú Líbeznice 

Zajímavosti na cyklotrase: Klánovický les – východní pól Prahy; Nehvizdy – místo seskoku 
parašutistů a památník seskoku,  operace Anthropoid; Jenštejn – zřícenina gotického hradu; 
Hovorčovice – severní pól Prahy 

STARTOVNÉ: Dospělí 20 Kč, děti 5 Kč 
Odměna: Pamětní list, objev neznámých míst a radost z pohybu. 

Účastníci dodržují pravidla silničního provozu a pokyny organizátorů, jejich 
účast je na vlastní nebezpečí, za děti ručí rodiče. Jde se za každého počasí. 

ZDRÁVI DORAZILI. 
Informace: www.pochod.unas.cz
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Projekt Moudrá Síť propojuje digitální asistenty (dobrovolníky) 
a seniory pomocí webové aplikace, kde si senior zadá dotaz nebo 
technický problém, který potřebuje vyřešit na svém zařízení 
(chytrý telefon, tablet, počítač, tiskárna, chytrá televize apod.).  
 
Dotaz si převezme nejbližší digitální asistent a problém vyřeší 
např. v knihovně, v klubu, u seniora doma nebo na dálku. Naším 
cílem je pomáhat seniorům správně a bezpečně ovládat jejich za-
řízení, aby uměli elektronicky komunikovat se svými blízkými, 
s úřady, s lékařem, aby mohli zůstat déle ve svém přirozeném pro-
středí a být společensky aktivní.  
 
Díky studentům, kteří se do projektu zapojují jako digitální asis-
tenti, vzniká jedinečné mezigenerační propojení a vzájemné před-
ávání zkušeností. Studenti za svou ochotu a čas získávají velmi 
cenné zkušenosti při řešení dotazů, zlepšují se v  komunikaci, 
v emoční inteligenci a v trpělivém přístupu ke starším lidem. Stačí 
na stránkách www.moudrasit.cz  kliknout na tlačítko 
„Potřebuji pomoct“ a vyplnit krátký formulář.  
 
Do 5 dnů zavolá seniorovi na uvedený kontakt  
digitální asistent a domluví si s ním schůzku za 
účelem vyřešení technického problému.  
 
Díky našim partnerům a dobrovolníkům mohou 
senioři službu využívat zdarma. Pokud Vás 
projekt zaujal a chtěli byste ho podpořit, 
informace najdete na  

https://moudrasit.cz/podporte-nas/.
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K A L E N D Á Ř   
A K C Í  2 0 2 3

          9. 9.  POSVÍCENÍ  
– prostranství u Zdravotního střediska 

        7. 10.  VEJŠLAP POVODÍM MRATÍNSKÉHO  
POTOKA – před Sportovní halou  
Na Chrupavce 

      11. 11.  HONBA ZA POKLADEM LÍBEZNICKÉHO 
SKŘÍTKA – Areál zdraví 

      26. 11.  VÁNOČNÍ TRHY A KONCERT V KOSTELE  
SV. MARTINA 

        1. 12.  VÁNOČNÍ VEČERNÍ BĚH  
– Sportovní hala Na Chrupavce 

        2. 12.  ANDĚLSKÁ CESTA  
– Sportovní hala Na Chrupavce  

      16. 12.  VÁNOČNÍ TURNAJ V KOPANÉ  
– Sportovní hala Na Chrupavce

Obec Líbeznice

1. FC LíbezniceSpolkové akce, ostatní akce nebo akce  
pořádané z grantu pro kulturu a sport

Obecní úřad Líbeznice oznamuje, že vítání nových 
občánků do naší obce proběhne  

v sobotu dne  25. listopadu 2023  
v základní škole Líbeznice (Rondel).  

Pozvánky budou rodičům s konkrétním časem 
konání rozesílány během října. 

Matrikářky OÚ Líbeznice

Vítání občánků


